
Hudba detektorem člověka 

Hudba je nesdílnou součástí všedních dní pro každého z nás. V mém dosavadním 

životě jsem nepotkala nikoho, kdo by neměl hudbu rád. I já ráda poslouchám hudbu. 

Hudba je pro mě důležitá, nejvíce pak ve chvílích, kdy chci být sama.  

Nevím, jestli hudba vyjadřuje přímo můj životní postoj nebo styl, myslím si, že spíš 

ne. Přijde mi, že spíš vyjadřuje jaká jsem a to, jak mi v danou chvíli je. Písničku, kterou si 

pustím, vybírám spíš podle mého momentálního rozpoložení, jestli veselou, smutnou 

nebo třeba romantickou písničku. Úplně nezaleží na tom, jestli člověk poslouchá vážnou 

hudbu, rock, pop nebo výběr ze všech hudebních stylů, protože v každém z nich si 

dokážu najít tu, na kterou mám zrovna náladu. Ale například o většině lidí 

poslouchajících vážnou hudbu můžeme říct, že jsou jemní a vnímaví.  

Při výběru přátel mi na hudebním stylu rozhodně nezáleží. Samozřejmě, má své 

výhody pokud poslouchají podobné písně jako já, můžeme jít spolu na koncert nebo se 

jimi navzájem inspirovat. A pokud poslouchají něco, co se mně nelíbí, tak ať poslouchají 

dál, vždyť na tom život nestojí. A i tak se navzájem svým hudebním vkusem můžeme 

ovlivnit nebo inspirovat. 

Hudba tu vždy byla a bude. V každém století se postupně mění, ale to jen díky 

posluchačům. Je rozhodně důležité naslouchat ostatním, a to i v tom, co oni poslouchají, 

protože spíš než jaký je jeho životní postoj, se dozvíme, jaký je nebo jak se zrovna má. A 

to je pro mě důležitější. 
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